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Interpelacja 

Dotyczy: Dofinansowania rewitalizacji budynków znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. 

 

 W 2022 roku na stronie Urzędu Miejskiego w Rzgowie zamieszczono informację o powstaniu filmu 

„Rzgów w detalu”. Pokazuje on ciekawe fragmenty historycznej zabudowy Rzgowa w tym m.in. budynki wpisane 

do Gminnej ewidencji zabytków (dalej GEZ). Na urzędowej stronie internetowej pojawiają się górnolotne 

sformułowania jak: „w ścisłym związku z dziedzictwem architektonicznym tego miasta (Rzgowa)”, „… z 

burmistrzem Mateuszem Kamińskim oprowadza nas fascynującym, choć jeszcze nieformalnym szlakiem 

turystycznym po Rzgowie”, „Można  dzięki niemu odkryć miejsca, które zaskakują lokalnym potencjałem!”. 

 Z uwagi na powyższe z przykrością stwierdzam, że na 8 historycznych budynków ujętych w produkcji  4 

znajdują się w bardzo złym stanie technicznym, pomimo wpisania do GEZ. Stan taki potwierdzają zapisy Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Rzgów z 2017 roku oraz w zmianach tego 

dokumentu sporządzonych w 2020 roku. Mówi się w nich w szczególności o obiektach z ul. Rawskiej w Rzgowie. 

Liczby te dają nam obraz stanu budynków, które powinny podlegać ochronie. 

 W opinii rodowitych Rzgowian bardzo ważne jest kultywowanie historii miasta i gminy. Mają oni przez 

to na myśli zarówno dbanie o lokalną kulturę ale również o przedmioty codziennego użytku związane z historią 

mieszkańców jak i historyczną architekturę. Tym bardziej dziwi brak zaangażowania kierujących Urzędem 

Miejskim w Rzgowie w zachowanie tej historycznej spuścizny gminy Rzgów. Objawia się to zarówno brakiem 

zainteresowania dotyczącego budynków wpisanych do GEZ jak również do cennych przedmiotów przekazanych 

przez mieszkańców z myślą o ich ekspozycji. 

 W związku z powyższym uważam, że należy podjąć jak najszybsze prace nad uchwałą umożliwiającą 

dofinansowanie prac konserwatorskich budynków wpisanych do GEZ, będących własnością osób fizycznych. 

Skuteczność takich działań widać doskonale na tle działań rewitalizacyjnych prowadzonych przez miasto Łódź. W 

mojej opinii należy również sprawdzić możliwość uzyskania środków zewnętrznych na takie działania. 

 Brak podjęcia zdecydowanych kroków doprowadzi do bezpowrotnej utraty, tych atrakcyjnych 

historycznie i turystycznie, obiektów. 

 

 


